
 hosszú évtizedek óta 
a kerület legnagyobb 
b e r u h á z á s á n a k 
tekinthető építkezés 
során eddig a Szent 

Kereszt tér megújítása és a 
Pesti út északi oldalán a zöld 
felület fejlesztése készült el teljes 
körűen. A többi munkával is 
eredetileg december 31-ig végezni 
kívántak, de külső körülmények 
közbeszóltak. Az okokról Forrás 
Gyulát, a beruházást koordináló 
Pro Rákosmente Kft. ügyvezetőjét 
kérdeztük, aki elmondta: 2010 az 
egyik legcsapadékosabb év volt 
az utóbbi évtizedben, az esőtől 
átázott, fellazult munkaterület 
heteken át akadályozta a nagy 
felületeten zajló talaj-előkészítési 
munkálatokat.	 Nem	 egyszer	
fordult elő, hogy a hibás közmű-
adatszolgáltatások miatt újra 
kellett terveztetni a projekt 
egyes részeit, a közművek, 
vízcsövek, vezetékek eltérő 
helyen voltak a térképen 
jelölthez képest. Bonyolította a 
helyzetet, hogy a főtéren végzett 
munkákkal egy időben zajlott 
fővárosi beruházásban a Pesti 
út felújítása, emellett biztosítani 
kellett a zavartalan autóbusz-

közlekedést. A projektnél az 
EU-támogatás kifizetéseinek 
lassúsága is gondot jelentett – 
hangsúlyozta az ügyvezető. Az 
értelmetlenül bonyolult pályázati 
adminisztrációs kötelezettségek 

megnehezítették a támogatás 
tervezett kifizetési ütemezésének 
megvalósítását.

Arról, hogy milyen munkálatok 
vannak még hátra, a következőket 
sikerült megtudnunk: befejezésre 

vár a Főtéren az országosan 
is egyedülálló vízjáték, ami 
formailag egy városkaput 
jelképez. A különlegessége abban 
rejlik majd, hogy számítógép 
segítségével programozható 

lesz a kapuból lefelé zuhogó 
víz mennyisége és ennek 
köszönhetően akár ábrák és 
szavak is megjeleníthetőek lesznek 
az aláhulló vízsugárban. A tér 
tízemeletes épületekhez közel eső 
részén jól halad az ún. Infopont 

épület kivitelezése, ebben egy 
kisebb belső helyiséggel és egy 
tágasabb teraszos, kiülős résszel 
rendelkező kávézó-cukrászda kap 
helyet, amely a kerületi fiatalok 
örömére ingyenesen szolgáltat 
majd internet elérhetőséget a 
wi-fi technológia segítségével. 
Az épület süllyesztett, hátsó 

oldalán alakították ki a BKV 
munkatársainak tartózkodó 
helyiségét, valamint egy nyilvános 
illemhelyet. A legtöbb munka 
még a Fuchs-kastély kertjében 
és annak közelében található új 
épületben van hátra. A „kertben” 

a fagyok elmúltával elhelyezik 
Mecseki Hargita kerületi 
szobrászművész díszkútját és 
a Szent Kereszt térhez hasonló 
színvonalú zöldfelületi fejlesztést 
hajtanak végre. Az új, réz és üveg 
borítású impozáns épületbe a 
közhiedelemmel ellentétben nem 
az önkormányzat Polgármesteri 
Hivatala költözik majd, az 
önkormányzat pályázatot 
írt ki arra, hogy a földszinti 
részen éttermet üzemeltessen a 
pályázaton nyertes vállalkozó, az 
emeleti részen pedig bérelhető 
irodákat alakítottak ki. A 
Polgármesteri Hivatal épületében 
már csak az utolsó simítások 
vannak hátra: hamarosan átadják 
az akadálymentes lifteket is, 
hogy a mozgásukban korlátozott 
polgárok és a babakocsival 
közlekedő kismamák is gond 
nélkül igénybe vehessék a hivatal 
minden szolgáltatását.
Mikorra készült el mindez? A 
módosított szerződés szerint 
április 30-ig készen birtokba kell 
adni a beruházás minden elemét. 
Az önkormányzat szándéka, hogy 
május elsején, Magyyarország EU-
csatlakozásának 7. évfordulóján 
a Majálist már az új Főtéren és 
környezetében ünnepelhessék a 
rákosmentiek. 

HH

ákosmente Képviselő-
t e s t ü l e t é n e k 
decemberi ülésén 
érdekes, meglepő 
vita bontakozott ki 

az önkormányzat és a HOFER 
Magyarország Ingatlan Kft 
településrendezési szerződése 
ügyében, amelyet a Pesti út 
mellett nyílt ALDI áruház 
építése tárgyában terjesztett elő 
a városvezetés. 
Az önkormányzat sikeresen 
kiharcolt az élelmiszer-
áruház építése kapcsán több 
közérdekű beruházást, mintegy 
30 millió forint értékben: a 
lakosság biztonságos gyalogos 
közlekedését szolgáló burkolt 
járdaszakaszok kialakítását és a 
közvilágítás kibővítését a Vecsey 
utcában, járda megépítését a 
Pesti út mentén, valamint a Pesti 
út–Strázsahegyi utca csomópont 
átépítését. A beruházások az 
engedélyek megszerzése után, a 
tavasszal indulhatnak el.
A városvezetők a testületi ülésen 
hangsúlyozták, a beruházó cég 
feladata a megfelelő közlekedési 
csomópont létesítése, amely 
tartalmaz kanyarodósávot, 
biztonságos gyalogátkelőhelyet. 
Egy helyi lakos fellebbezése 
miatt azonban a munka nem 
valósulhat meg eddig az eredeti 
tervek szerint, csak egy szűkített 
csomópont jöhet létre, amelyet 

ilyen formában az önkormányzat 
nem tart elégségesnek. 
Elhangzott: a csomópont teljes 
kiépítése a kerület érdeke, 
lényeges az is, hogy mindez nem 
közpénzből történik. 

Hrutka Zsolt (MSZP) képviselő, 
volt polgármester-jelölt, a 
rákosmenti MSZP elnöke a 
testületi ülésen meglepetéssel 
szolgált: egy direkt kérdésre 
bevallotta, hogy ő fellebbezte 
meg a csomópont építése kapcsán 
a Közlekedési Hatóság elsőfokú 
engedélyező határozatát, mert 
leendő lakásától és cukrászdájától 
hat méterre akarnak egy BKV-
buszöblöt létesíteni. 
A kilencedik éve önkormányzati 
képviselőként dolgozó politikus 
a testületi ülésen megjegyezte: 
„…biztos, hogy ebben a 
képviselőtestületben sok olyan 
képviselőtársam van, aki 
boldogan, nagyon-nagyon fülig 
érő szájjal szeretne a saját lakása 
elé, az ágyától hat-hét méterre egy 
buszmegállót és nagyon élvezné 
azt, amikor ez a BKV forgalom 
megjelenik nála az összes, ezzel 
járó plusz környezeti terheléssel. 
Én nem tartozom ezek közé a 
képviselők közé…” 
Az amúgy köztudottan forgalmas 
Pesti út mellé építkező szocialista 
városatya később így folytatta: „ A 
közösség érdeke, úgy érzem, hogy 

fontos, megelőzheti bizonyos 
viszonyokban az egyéni érdekét, 
de akkor az egyént kártalanítani 
kell, kárpótolni kell.” 
Lapunk birtokába jutott Hrutka 
Zsolt fellebbezése, amely további 
érdekességekkel szolgált. Ebben 
a helyi MSZP-politikus kijelenti: 
150 millió forintot ér az általa 

épített és tulajdonát képező 
cukrászda és magánlakás. 
Hozzáteszi: 20 millió forint 
kártérítés megfizetése mellett 
hajlandó fel lebbezésétől 
eltekinteni. 
Érvei között szerepel: a 
buszmegálló használata miatt 
„jelentős lehet a házamra 
gyakorolt rezgésterhelés, 
aminek következtében 5-10 
év alatt megrepedhet a házam 
födémszerkezetébe épített 
betontömeg”, „a cukrászda 
vendégeire rendkívül negatív 
hatást fog gyakorolni a 
buszöbök kiadós gázfröccse…
amely teljesen elgázosítja a 
kerthelységet.” 
A történet számunkra több, 
mint elgondolkodtató. Hrutka 

Zsolt – azon túl, hogy nyilvános 
vagyonnyilatkozatai alapján 
talányos, hogyan tudott 150 
milliós ingatlanra szert tenni 
– nem pusztán egy kerületi 
polgár, akinek a saját szempontjai 
elsődlegesek. A szocialista 
politikus a helyi MSZP elnöke, 
képviselőtestületi tag, így 
felelősséget visel a közösség 
érdekéért, amely jelen esetben 
az, hogy biztonságos, bővített 
csomópont jöjjön létre a 
kereszteződésben. 
Ez a felelősség Hrutka 
Zsolt számára - aki magát 
kampányában úgy említette, 
mint „új ember a változásért” – 
önérdeke miatt ebben az esetben 
nem létezik.
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150 milliós házát félti a szocialista képviselő

Mikor lesz „miénk a tér”?
A rákoskeresztúri Új Városközpont munkálatainak befejezését december végére vártuk. 
Lapunk utánajárt, mi az oka a csúszásnak, mikorra várható az új Főtér átadása.

Hrutka Zsolt

Buszmegálló fenyegeti a képviselő 150 milliós házát


